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Aika: 20.5.2020, keskiviikko klo 16:09-17:27. 

Paikka: Etäkokous (Teams) 

Läsnä: Al-Khafaji Sami, Eiden Paavo, Erolin Kassius, Gerlander Vivian, Goshnaw Naz, 
Heib Salma, Heiskanen Pessi, Helin Iida, Hietanen Lauri, Hursti Hilma, Ibrahim Hodan, 
Ilvonen Aada, Jantunen Leevi, Jumah Didar, Katainen Saara, Kimpiharju Akseli, Kivioja 
Joona, Komulainen Aaron, Lilja Christian, Manninen Kasperi, Männikkö Fiia, Nissinen 
Vilma, Rafle Mariam, Rantapää Niklas, Rantatupa Pauli, Räty Paavo, Salmela Niklas, 
Seoudi Josef, Siltanen Juuso, Smith Oscar, Solala Totti, Suominen Milla, Virolainen Juho, 
Voutilainen Ida, Westerlund Matilda, Weurlander Hans 

Muita läsnäolijoita: Laakso Juha 
 
 
1§ Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 
 
Selostus 

Yleiskokous on laillinen ja päätösvaltainen, jos kokouskutsu on 
toimitettu kaikille nuorisovaltuutetuille kolme (3) päivää ennen 
kokousta. 

Päätös 

Todettiin läsnäolijat.  

Puheenjohtaja totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja 
päätösvaltaiseksi. 

 
2§ Kokouksen järjestäytyminen 
 
Selostus 

Valitaan pöytäkirjantarkastaja, kaksi ääntenlaskijaa ja sihteeri. 

Päätös 

Niklas Salmela toimii pöytäkirjantarkastajana. 

Juha Laakso ja Niklas Salmela toimivat ääntenlaskijoina. 

Juha Laakso toimii kokouksen sihteerinä. 
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3§ Ilmoitusasiat 

- Uusi edustuspaikka nuorisovaltuustolle Toimekkaat-ryhmässä. 

- Kierrätysaloitteen tiivistelmä julkaistiin Länsiväylässä. 

- Syksyn yleiskokousten kokousajat: 

 25.8. 

 22.9. 

 20.10. 

 24.11. 

 8.12. 

- Yleiskokouksessa sääntörikkomus liittyen kohtaan 7§ 29.4. 

- Yleiskokous pidettiin 29.4.  

- Kaupunginhallitus kokousti 4.5., 11.5. ja 18.5. 

- Ilmastoajatukset-työpaja pidettiin 5.5. 

- Reilun Kaupan-kahvitauko pidettiin 7.5. 

- Tampereen nuorisovaltuuston kanssa yhteiskokous liittyen 

nuorisovaltuustovaalikäytäntöihin 8.5. 

- Puheenjohtajisto tapasi konsernihallinnon edustuksen kanssa 

koskien nuorisovaltuuston osallistumisesta Espoo-tarinan 

uudistamiseen 14.5. 

- Hallitus kokousti 15.5. 

- Kaupunginvaltuusto kokousti 18.5. 

- AuroraAI-konfrenssi oli 19.5. 

- Kaupunginhallitus kokoustaa 25.5.; 1.6. ja 15.6. 

- Kestävä kehitys -työryhmä kokoustaa 29.5. 

- Kaupunginvaltuusto kokoustaa 8.6. 

- Nuorisopalveluiden starttipäivässä 28.4. klo 13-16 voisi olla yhtenä 

osiona lyhyt nuorisovaltuuston esittely. Juha koordinoi Paavo 

Rädyn kanssa, saadaanko nuorisovaltuustosta edustus paikalle.  

 

 

4§ Lausunto Ohjaamotalon vuoden 2019 kertomuksesta  

 

Selostus 

Espoon nuorisovaltuuston lausunto: Ohjaamotalon tarina 

 

Ohjaamotalo toimii palvelupisteenä alle 30-vuotiaille nuorille 

Espoossa. Ohjaamotalo aloitti vakituisen toimintansa maaliskuussa 

2018, minkä jälkeen asiointipisteitä on ollut ympäri Espoota, muun 

muassa Matinkylässä ja Leppävaarassa. Ohjaamotalon ammattilaiset 



     
Nuorisovaltuuston yleiskokous,     20.5.2020 Pöytäkirja   

   

   

  

 

 

palvelevat eri ikäisiä nuoria, jotka tarvitsevat apua monenlaisiin 

elämäntilanteisiin. Ohjaamotalo palvelee nuoria sekä kasvotusten että 

internetin välityksellä, ja palveluita on saatavilla suomen ja ruotsin 

lisäksi monilla muilla kielillä, esimerkiksi englanniksi, somaliksi ja 

venäjäksi.  

 

Espoon nuorisovaltuusto kokee Ohjaamotalon toiminnan hyvänä. 

Konsepti tarjoaa nuorille helposti lähestyttävää apua työelämään ja 

opiskeluun veloituksetta. Nuorisovaltuusto pitää Ohjaamotalon 

toimintamallia toimivana, sillä nuoret saavat apua silloin kun he sitä 

tarvitsevat matalalla kynnyksellä. Nuorisovaltuusto näkee tällaisen 

mallin äärimmäisen tärkeänä nuorten hyvinvoinnille Espoossa.  

 

Nykyisin nuorten mielenterveys ja sen piiriin koskevat palvelut ovat 

olleet vahvasti esillä lukuisissa medioissa. Espoon nuorisovaltuusto 

kokee tärkeäksi nuorten terveyden edistämisen ja 

mielenterveysongelmien tehokkaan ennaltaehkäisyn. Tämän vuoksi 

nuorisovaltuusto toivoo tulevaisuuden kannalta, että Ohjaamotalo 

nähtäisiin yhä näkyvämmässä roolissa ja että se toimisi ohjaavana 

apuna nuorten mielenterveysongelmien torjumisessa.  

 

Nuorten syrjäytyminen on suuri ongelma myös Espoossa, jonka 

vuoksi nuorisovaltuusto pitää tärkeänä, että Ohjaamotalo kohtaa 

palveluiden piirien ulkopuolelle jääneitä nuoria. Nuorisovaltuusto 

kokee, että myös erityisryhmät, kuten maahanmuuttajat ja 

vähemmistöt täytyy ottaa huomioon, jotka saattavat olla hyvinkin 

riippuvaisia Ohjaamotalon toiminnasta. Tällöin nuoret saavat apua 

ollessaan isojen asioiden äärellä, kuten ensimmäisen asunnon 

hankkimisessa tai työpaikan saamisessa.  

 

Nuoruus on aika, jolloin nuoret kohtaavat identiteetin rakentamista ja 

työelämään siirtymistä, joka voi olla monelle haasteellista aikaa ilman 

lähipiiriä ja muiden aikuisten tukea. Tällöin Ohjaamotalon rooli nuorten 

syrjäytymisen ehkäisyssä perustuu laajojen tukipalveluiden ja 

neuvonnan ylläpitämisellä, jonka avulla nuori voisi vaikuttaa omaan 

elämäntilanteeseen ja pärjätä vastoinkäymisistä huolimatta. 

 

Ohjaamotalon palvelu toimii myös nuorten tukena työllistymisessä, 

mikä edesauttaa nuorten työllisyyden kohentamista. Näin voidaan 

ylläpitää espoolaisten nuorten työllisyysastetta Suomen korkeimpana.  
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Nuorisovaltuusto haluaa korostaa viestinnän tärkeyttä, sillä sen avulla 

palvelulle saadaan lisää näkyvyyttä ja tavoitetaan yhä enemmän apua 

tarvitsevia nuoria. Tällä hetkellä tilanne on se, että monet nuoret eivät 

ole koskaan kuulleet Ohjaamotalon olemassaolosta. 

 

Lisätietoja: 
 
Naz Goshnaw 
Espoon nuorisovaltuuston Hyvinvointityöryhmän puheenjohtaja 
nazgoshnaw@hotmail.fi  
 
Esityslistan liitteenä on oheismateriaalia Ohjaamotaloon liittyen (liite 
1). 
 

Päätösehdotus 

 

Hyväksytään lausunto ja käydään mahdollinen 

muutosesityskeskustelu. 

 
Päätös 
 

Käytiin keskustelu ja hyväksyttiin lausunto tehdyin muutoksin. 
 

 
 
5§ Espoon nuorisovaltuuston kannanotto: Kaupungin talous on saatava 
järjestykseen 
 

Selostus  

 

Espoon nuorisovaltuuston kannanotto: Kaupungin talous on 

saatava järjestykseen 

 

Koronaviruspandemia on laittanut koko maailmantalouden sekaisin 

muutamassa kuukaudessa, mikä varmasti tulee näkymään Espoonkin 

kuntataloudessa nyt ja tulevina vuosina. Asiantuntijoiden arvioiden 

mukaan Espoon BKT tulee laskemaan parhaimmassakin tapauksessa 

5,5% jos poikkeustila kestää 3-4 kuukautta. Pidempikestoisessa 6-10 

kuukauden poikkeustilassa BKT tulisi laskemaan arvioiden mukaan 

jopa 11,5%. Espoon taloustilanne oli ollut heikohko jo vuonna 2019 

joten koronan aiheuttama tilanne tulee pahentamaan jo nyt vallalla 

olleita synkkiä talousnäkymiä, kuten Espoon kaupungin 

mailto:nazgoshnaw@hotmail.fi
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ennakkotilinpäätöksessäkin on todettu. Espoon on nyt vakavasti 

mietittävä erilaisia keinoja kuntatalouden korjaamiseksi ja täten 

nuorten tulevaisuuden turvaamiseksi. Espoon nuorisovaltuusto vaatii 

kaupungilta tiukkoja päätöksiä kuntatalouden korjaamiseksi, etteivät 

nuoret jää velkataakan alle. 

 

Kestävä talous tuo hyvinvointia jokaiselle kuntalaiselle, täten myös 

nuorille. Velkaa Espoolla ennakkotilinpäätöksen mukaan oli vuonna 

2019 noin 3000 euroa kuntalaista kohden, kun taas vuonna 2010 se 

oli vain n. 800 euroa kuntalaista kohden. Tästä voimme vetää 

johtopäätöksen; mikäli Espoo ei saa budjettiaan tasapainoon 

tulevienkaan vuosien aikana, meitä odottaa entisestään heikompi 

talous ja siitä seuraavat ongelmat. Espoon nuorisovaltuusto vaatii 

päättäjiltä toimenpiteitä talouden sopeuttamiseksi. Taloustieteen 

professori Matti Virén on todennut tehokkaimman keinon julkisen 

talouden sopeuttamiseksi olevan leikkaukset erinäisiin julkisiin 

menoihin. Painotamme kuitenkin etteivät leikkaukset kohdistuisi 

turhan kovalla kädellä nuorten käyttämiin palveluihin. Fakta on se, että 

leikkauksia on tehtävä, jos Espoon talous halutaan pelastaa. Espoon 

nuorisovaltuusto haluaa omalta osaltaan osoittaa vastuuta 

myöntämällä tämän tosiasian ääneen. 

 

Espoon nettotoimintamenot kasvoivat vuonna 2019 

ennakkotilinpäätöksen mukaan 5,8% ja tämä on erityisen 

huolestuttavaa myös siitäkin näkökulmasta, että 2019 oli 

ensimmäinen vuosi koko 2010-luvulla, kun Espoo joutui ottamaan 

menovelkaa. Ottaen huomioon sen, että vuosi 2019 näki Suomen ja 

Espoon bruttokansantuotteessa kasvua, niin on huolestuttavaa nähdä 

Espoon kuntatalouden tilan vuoden 2019 tilinpäätöksen 

tulosennusteessa. Espoo oli vuonna 2019 6 800 000 euroa 

alijäämäinen, mikä on erittäin huolestuttavaa, sillä tällä rahasummalla 

oltaisiin voitu edistää monia, nuorille tärkeitä palveluita myös 

tulevaisuudessa. Kestävä talous on myös yksi kestävän kehityksen 

peruspilari, jota Espoo on sitoutunut edistämään. 

 

Toimenpiteillä, joilla turvataan kuntatalouden kestävyyttä, 

varmistetaan ettei nuorille jää kohtuuttoman suurta velkataakkaa 

maksettavaksi. Tätä velkaa maksettaisiin kuitenkin nuorten, eli 

tulevaisuuden veronmaksajien rahoista. Nyt on aika muuttaa kurssia 
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ja ottaa suunnaksi kestävä kuntatalous, mikä ruokkii hyvinvointia 

kaikille kuntalaisille, myös nuorille. 

 

Lisätietoa:  

 

Niklas A. Salmela 

Nuorisovaltuuston 1. varapuheenjohtaja 

Niklas.A.Salmela@gmail.com 

045 6720387 

 

Leevi Jantunen 

Nuorisovaltuuston hallituksen jäsen 

leevukka@live.com 

044 0922228 

 

Aaron Komulainen 

Nuorisovaltuuston hallituksen jäsen 

aaronkomulainen10@gmail.com 

044 9754556 

 
 

Päätösehdotus 

 

Hyväksytään kannanotto ja käydään mahdollinen 

muutosesityskeskustelu. 

 
Päätös 
 

Käytiin keskustelu, äänestettiin muutosehdotuksista ja hyväksyttiin 
kannanotto tehdyin muutoksin. 

 
 
 
6§ Edustajien valinta Toimekkaat-ryhmään 

 

Selostus 

 

Espoon nuorisovaltuustolle on annettu edustus Toimekkaat-ryhmään. 

(https://www.espoo.fi/fi-

fi/Asuminen_ja_ymparisto/Kestava_kehitys/Taitoja_kestavaan_elamaan). 

Valitaan ryhmään yksi (1) varsinainen ja yksi (1) varaedustaja. 

 

 

mailto:Niklas.A.Salmela@gmail.com
mailto:leevukka@live.com
mailto:aaronkomulainen10@gmail.com
https://www.espoo.fi/fi-fi/Asuminen_ja_ymparisto/Kestava_kehitys/Taitoja_kestavaan_elamaan
https://www.espoo.fi/fi-fi/Asuminen_ja_ymparisto/Kestava_kehitys/Taitoja_kestavaan_elamaan
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Päätösehdotus 

 

Valitaan ryhmään (1) varsinainen ja (1) varaedustaja. Ehdokkaiksi 

edustajaksi ilmoittautuivat Joona Kivioja ja Oscar Smith. 

 
Päätös 
 

Sovittiin varsinaiseksi edustajaksi Joona Kivioja ja varaedustajaksi 
Oscar Smith. 

 
 
 
7§ Työryhmien tilannekatsaus 
 
Selostus 

 
Käydään läpi työryhmien ja niihin kuuluvien lautakuntaedustajien 
tilannekatsaus. 

 
Päätös 
 

- Sivistystyöryhmä: 
Käytiin keskustelua Ovalasta. 

- Kaupunkivisio: 
Käytiin läpi isoja muutoksia liittyen Leppävaaran rakentamiseen. 

- Hyvinvointi: 
Käytiin yleistä keskustelua hyvinvointiin liittyvistä asioista. 

- Vapaa-aika: 
Mietittiin toiminnan jatkoa kesäloman jälkeen. 

- Kestävä kehitys: 
Tullaan käymään seuraavassa kokouksessa uutta aloitetta. 

- Maakunnallinen nuorisovaltuusto: 
Mietitty ystävyysnuorisovaltuustoa Oulun nuorisovaltuuston 
kanssa. 

 
Lauri tulee tekemään listauksen, jossa näkyy kaikkien 
nuorisovaltuutettujen edustustehtävät ja työryhmävastuut.  
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8§ Alueryhmien tilannekatsaus 
 
Selostus 
 

Käydään läpi alueryhmien tilannekatsaus. 
 
Päätös 
 

- Leppävaaran aluetyöryhmä piti kokouksen, jossa valittiin 
koulukohtaiset vastuuhenkilöt. 

- Espoonlahden aluetyöryhmän kokouksessa valittiin koulukohtaiset 
vastuuhenkilöt. Työryhmässä käytiin keskustelua siitä, miten 
aluetta voitaisiin muuttaa paremmaksi ja tehtiin kysely alueen 
harrastusmahdollisuuksien lisäämisestä. 

- Tapiolan aluetyöryhmän kokouksessa valittiin koulukohtaiset 
vastuuhenkilöt. Työryhmässä pohdittiin tarvetta julkisille roskiksille. 

- Matinkylä-Olarin aluetyöryhmässä käytiin keskustelua siitä, mitä 
asioita alueella haluttaisiin edistää. 

- Keski- ja Pohjois-Espoon aluetyöryhmässä tehdään 
koulukohtaisten vastuuhenkilöiden valinta syksyllä. 
 
 

9§ Muut nuorisovaltuuston esille nostamat asiat 
 
Selostus 
 

Muut nuorisovaltuuston esille nostamat asiat. 
 

Päätös 
 

Merkitään tiedoksi. Hyvää kesälomaa. 
 
 
_______________________  _______________________ 
Puheenjohtaja   Sihteeri   
Lauri Hietanen   Juha Laakso  
  
 
 
_______________________    
Pöytäkirjantarkastaja 
Niklas Salmela  
 
 
Espoossa ____/______      
     


